
PV van de vergadering van de ALKL van 11/01/2024 

 

 

Aanwezig: 

- Mevr. Katia Van den Broucke – Schepen van Participatie 

- Dhr Saïd Chibani – Schepen van Openbare werken 

- Mevr. Mireille Walschaert – Sociale zaken 

- Dhr Jean-Pierre Latour – Wijk Zavelenberg  

- Dhr Gérard Chevalier – Wijk Dormont 

- Dhr Michel Dubois – Wijk Albert en Schweitzer 

- Dhr Cumhur Er – Wijk Broek 

- Dhr Jean-Pierre De Winter – plaatsvervanger Wijk Broek 

- Mevr. Chantal Van Iseghem – plaatsvervangster Wijk Bec Moderne 

- Dhr Edwig Polaster – plaatsvervanger Wijk Ruelens 

- Mevr. Mariam Arahou – plaatsvervanger Wijk Bec Moderne 

- Dhr Mathieu De Maeyer – plaatsvervanger Wijk Oude Kerk 

- Mevr.karin Vandekeere – Wijk Groenteboer-Kweepereboom 

- Mevr. Marie-José Van Loo – plaatsvervanger Wijk Groenteboer-Kweepereboom 

- Dhr Amine El Idrissi – Uitgenodigt Wijk Albert en Schweitzer 

 

Verontschuldigd: 

- Dhr Christian Lamouline – Burgemeester 

- Dhr Thibault Wauthier – Schepen van Mobiliteit 

- Dhr Ali Bel-housseine – Schepen van Erfgoed 

- Mevr. Véronique Troger – Comité Zavelenberg 

- Mevr. Catherine Hanak – Comité Bec Moderne 

- Dhr Pierre Lebeau – Comité Comhaire 

- Dhr Marc-Philippe Schittecatte - Comité Ruelens 

- Mevr. Jade Roland – Sociale zaken 

 

Afwezig: 

- Dhr Olivier Losseau – Comité Plateau Potaarde Vlak 

- Dhr Jaume Tardy – Comité Gisseleire Versé 

- Dhr Simon Geoffroy – Comité Kasterlinden 

- Dhr Jean-Marie Rits - Comité Albert en Schweitzer 

- Dhr Rudy Peereboom – Comité Gisseleire Versé 

- Dhr Nicolas Leclercq – plaatsvervanger Comité Ruelens 

 

 

 
1. Verkiezing van de Vicevoorzitter 

 
De heer Jean-Pierre De Winter wordt unaniem verkozen tot nieuwe Vicevoorzitter. 
 

2. Algemene Vragen van Net.brussels 
 

Allereerst betreurt de ALKL de afwezigheid van een vertegenwoordiger van Net Brussel, waardoor een 
directe dialoog onmogelijk is. 
 
De heer Chibani verwees naar de stuurgroep, waaraan vertegenwoordigers van de gemeente eens in de 



drie maanden deelnemen.  
Hij lichtte ook de reorganisatie van de structuur van Net Brussel toe. 
Een aantal bestuurders zijn vertrokken. 
 
Er zijn geen mensen die aangewezen kunnen worden om deel te nemen aan dit soort vergaderingen. 
Onderwerpen die tijdens deze stuurgroepen worden besproken zijn onder andere:  
 
- Containerparken 
- Camera's op inzamelwagens 
 
De heer Chibani legt ook uit dat hij rechtstreeks contact heeft met het kabinet van minister Maron, dat 
zich bezighoudt met een aantal zaken voor de hele regio. 
 
2.1) Vraag van de heer Er - Wijk Broek 

 

• Hoeveelheid niet-gescheiden en niet-geïncinereerde afvaltonnage in 2023 in het Brussels 

Gewest? Hoeveel CO2 wordt uitgestoten? 

• Hoeveelheid verzameld afval (wit/blauw/geel/groen/oranje zakken) in Sint-Agatha-Berchem? 

• Verzoek om een presentatie van het 'clean.brussels'-plan dat gericht is op het bestrijden van vuil 

in de stad? 

• Wat is de stand van zaken met betrekking tot het project voor de biomethanisatiecentrum in 

Brussel (Haren)? 

• In afwachting daarvan, gaan Brusselse voedsel- en organische afval nog steeds naar Ieper of 

Herstal? 

• Wat zijn de investeringen van Net Brussel voor de komende 10 jaar op het gebied van 

energietransitie? (o.a. voor vernieuwing van oude vuilniswagens op fossiele brandstoffen) ; 

 

Punt 1: De Brusselse Milieudiensten beschikken nog niet over alle cijfers voor 2023. 

Ter indicatie: van januari tot oktober 2023 hebben zij 228.356 ton verbrandbaar afval ingezameld via 

huis-aan-huis inzameling en gemechaniseerde inzameling (containers) in het hele Brusselse Gewest. De 

leden zijn dankbaar dat ze deze cijfers hebben kunnen verkrijgen, maar vragen of het mogelijk is om ook 

over de cijfers van 2022 te beschikken, zodat vergelijkingen kunnen worden gemaakt. 

 

Punt 2: Ze konden geen precieze cijfers geven van de tonnage die werd ingezameld in het SAB-gebied 

omdat hun werk georganiseerd is in ophaalplannen. Deze ophaalplannen houden geen rekening met 

gemeentegrenzen, zodat hun vrachtwagens verschillende naburige gemeenten op hetzelfde plan 

ophalen. 

 

Punt 3: Het plan Clean.brussels is te vinden op de volgende website: Home | Clean.brussels 

 

Punt 4: Het biomethanisatiecentrum wordt niet voor 2026 verwacht. In de tussentijd gaat het 

voedselafval nog steeds naar Ieper. 

 

Punt 5: Net Brussel volgt de LEZ-richtlijnen van het Brussels Gewest. Bovendien is 45% van hun huidige 

vloot lichte voertuigen 100% elektrisch. Wat vrachtwagens betreft, hebben ze een vrachtwagen op 

waterstof en een 100% elektrische vrachtwagen, wat een Belgische primeur is. 

 

2.2) Vraag van de heer Chevalier - Wijk Dormont 

• Breekbaarheid van de wettelijke zakken 

 



Er is een nieuwe aanbesteding voor dikkere zakken, dus zou dit in 2024 opgelost moeten zijn. 

 

3. Afvalinzameling 

3.1) Vraag van de heren Dubois en Chevalier – Wijk Albert/Schweitzer & Dormont 

• Ophalen eenmaal per week en samenvoegen van zakken van alle kleuren  

→ Problemen met de opslag van afval (vooral voedsel) 

→ Geuren 

→ Ophoping van zakken op straat 

→ Verplichting tot sorteren door vuilnismannen en vergeten van sommige zakken 

 

• Wat is het antwoord van het Gewest aan de gemeente voor herstel van 2 ophaalbeurten per 

week? 

Punt 1: Niet al het voedselafval kan nog in de oranje zak. Voor mensen met een flat is het moeilijk om 

de witte zak een hele week te bewaren. (Opslag op het balkon is verboden door het RIO). Ook worden 

er regelmatig, d.w.z. om de week, zakken vergeten omdat de zakken van verschillende kleuren door 

de bewoners op straat door elkaar gemengd zijn. 

Onze gemeente vroeg het Gewest om elke gemeente op gelijke voet te behandelen en we drongen 

aan op een aanpassingsperiode, zodat de bewoners goed geïnformeerd konden worden en hun gedrag 

konden veranderen voordat deze maatregel werd toegepast. Helaas heeft het Gewest niet naar onze 

opmerkingen geluisterd. 

De testfase is echter nog niet voorbij. Het doel is om de bewoners aan te moedigen om de oranje zak 

te gebruiken en zo de hoeveelheid afval in de witte zak te verminderen. 

→ Ter informatie: de gemeente is een van de 10 proefgemeenten in Brussel. 9 andere gemeenten 

doen nog niet mee en genieten dus nog van 2 ophalingen per week. 

→ Testfase = 1 jaar. Tegen mei zouden we de cijfers moeten hebben. 

 

3.2) Vraag van de heren Er en Chevalier – Wijk Broek & Dormont 

• Verzoek om twee ophaalbeurten voor oranje zakken (vooral in de zomer) vanwege geuren en 

hygiëne  

Volgens ons was het beter om gedurende een bepaalde periode twee inzamelingen van witte zakken 

te houden, zodat onze inwoners eraan konden wennen om de oranje zakken meer te vullen en het 

gebruik van witte zakken te verminderen. Het verhogen van de inzameling van oranje zakken zal 

inderdaad relevant zijn wanneer veel inwoners hun voedselafval in witte zakken doen. De eerste 

uitdaging is dan ook om onze inwoners aan te moedigen om de oranje zak te gebruiken (of zelfs twee 

in een kleine container), tenzij ze het afval recycleren in hun tuincompost. 

Net Brussel heeft 10 testgemeenten gedefinieerd. Er zijn in feite 9 gemeenten die nog steeds 

genieten van twee ophalingen van witte zakken per week. 

 

3.4) Vraag van mevrouw Hanak – Wijk Bec Moderne 

• Suggestie voor visuele documenten met duidelijke tekeningen om de instructies voor het 

ophalen van afval te vereenvoudigen 

 



De gemeente heeft toegang tot ons Wikiplatform waar al ons beeldmateriaal is gecentraliseerd.  

Specifieke verzoeken om documentatie kunnen naar ons worden gestuurd via uw dienst Netheid of 

door een e-mail te sturen naar waste-anim@arp-gan.be. 

4. De noodzaak van bewustmaking / sancties voor bewoners: 
 

4.1) Vraag van de heer Dubois – Wijk Albert/Schweitzer 

• Appartementsgebouwen: niet-naleven van de tijdstippen voor het buitenzetten van zakken 

• Zakken centraal geplaatst aan de voet van bomen en niet voor de gevels, zonder 

kleursortering: 

→ Vergeten van sommige zakken 

De inwoners kunnen contact opnemen met de dienst Netheid van de gemeente, die het exacte adres 

zal doorgeven aan Net Brussel zodat de inwoners weten waar en wanneer ze de zakken kunnen 

buitenzetten. 

4.2) Vragen van de heer Chevalier – Wijk Dormont 

• Hoe kunnen bewoners van de naburige regio gecontroleerd/gestraft worden voor het 

achterlaten van zakken van Net Brussel in Sint-Agathe-Berchem? 

• Is er een toename van sluikstorten sinds de ophaalbeurten voor witte zakken zijn verminderd 

naar 1x/week? 

De heer Chevalier stelde vast dat er herhaaldelijk afval werd gestort in de Hunderenveldlaan.  

Het is belangrijk om op te merken dat deze laan door twee gemeenten loopt en dat het belangrijkste 

gebied in Dilbeek ligt. 

Het gebied is echter privébezit en de eigenaar betaalt gewoon de boetes. 

Dankzij camera's kunnen handelaars die grote hoeveelheden afval dumpen, worden opgespoord. 

Er is een project met de provincie om de blauwe mazen op dit punt uit te breiden (volgens de 

Molenbeekse beek); dit zou het probleem moeten oplossen. 

 

Punt 1: Er kan een melding worden gedaan via de dienst Netheid van de gemeente, die 

zakkenzoekingen kan uitvoeren om een dwangbevel uit te schrijven. Indien nodig zal de dienst 

Netheid ook contact opnemen met Net Brussel. 

 

Punt 2: We beschikken nog niet over de cijfers voor 2023 voor illegale stortingen. 

 

4.3) Vraag van mevrouw Hanak – Buurtcomité Bec Moderne 

• Verzoek om herinnering aan de verplichtingen van bewoners met betrekking tot het 

onderhoud van trottoirs en netheid in het algemeen 

• Verzoek om bewaking en controle van netheid door middel van camera's en wijkagenten 

• Verzoek om bewustmakingscampagnes (op gemeentelijk en regionaal niveau) over 

netheidsaspecten 

Gerichte acties uitvoeren: dit wordt al gedaan, bijvoorbeeld met de operatie om mensen bewust te 

maken en boetes uit te delen voor hondenpoep. Buurtcompostering aanmoedigen: we doen dit al, 

hoewel we merken dat het in de praktijk niet zo gemakkelijk gaat, omdat het afhankelijk is van de 

betrokkenheid van de buurtbewoners. We zijn een project aan het opstarten als onderdeel van het 

Duurzaam Wijkcontract (sociaaleconomisch luik). 

 



5.Werkzaamheden van vuilnismannen: 

5.1) Vragen van de heer Dubois – Wijk Albert/Schweitzer 

• Onverschilligheid bij de behandeling van zakken 

→ Afval dat de trottoirs bezaait de dag na de ophaalbeurten 

 

Geen controle over ophaalbeurten, vooral niet bij storm. 

 

5.2) Vraag van de heren Er en Chevalier – Wijk Broek & Dormont 

 

 • Mogelijkheid om inhaalbeurten te plannen op de dag na manifestaties/stakingen?  

 

Suggestie van de heer Chevalier: Net Brussel organiseert inhaalophalingen altijd zo snel mogelijk, 

afhankelijk van haar middelen, maar ze zou de bevolking moeten informeren of er al dan niet een 

inhaalophaling zal plaatsvinden. 

Net Brussel raadt aan om zakken te brengen, maar soms wordt er toch een ophaling georganiseerd. 

 

De leden vragen om precieze informatie van Net Brussel over het tijdschema. 

Voor 1 januari heeft de gemeente het initiatief genomen om zich bij Net Brussel te informeren en 

een brief in alle brievenbussen te verspreiden. 

 

5.3) Vraag van de heer Chevalier – Wijk Dormont 

• Zeer onregelmatige ophaaltijden 

• Zakken blijven soms lang op straat en worden opengereten 

De ophaalbeurten vinden plaats tussen 6u en 10u. Een ambtenaar van de gemeente heeft dit al 

meerdere keren gemeld aan Net Brussel... 

 

6. Onderhoud van de regionale wegen: 

6.1) Vraag van de heer Er – Wijk Broek 

• Is er twee keer per jaar samenwerking met de gemeente voor het onderhoud (bladverzameling, 

reiniging van putdeksels) van regionale wegen? 

In de herfst hebben we "tractor missies" die regionale wegen bezoeken. Ze bestaan uit een 

vacuümtractor en 4 mannen die sneeuwblazers gebruiken. De reiniging van de gewestwegen wordt 

uitsluitend beheerd door Net Brussel. De riolen op gewestwegen worden ook exclusief door Net Brussel 

beheerd. De applicatie « Fix my street » is een zeer nuttig instrument om problemen te melden. 

6.2) Vraag van mevrouw Hanak – Wijk Bec Moderne 

• Vuil en illegale stortingen op de Keizer Karellaan. Verzoek om dagelijkse veegbeurt 

• Idem op Frans Gasthuislaan / Josse Goffinlaan 

Er worden verschillende veegrondes georganiseerd, meestal een keer per week, van 's ochtends vroeg 

tot het einde van de dag, in de hele gemeente.  

Tijdens de bladvalperiode kan het nodig zijn om extra tijd uit te trekken voor bepaalde wijken en om 

extra veegbeurten uit te voeren, afhankelijk van de weersomstandigheden en de beschikbaarheid van 

ons personeel. 



Ondanks incidentele afwezigheid van personeel werd ongeveer 80% van de rondes volgens ons 

oorspronkelijke plan uitgevoerd.  

Ons team doet zijn uiterste best om de kwaliteit van de dienstverlening te handhaven ondanks de 

uitdagingen. 

 

7. Onderhoud van gemeentelijke wegen: 

7.1) Vraag van de heer Dubois – Wijk Albert/Schweitzer 

• Verzoek om trottoirs te vegen na de ophaalbeurten van afval 

• Verzoek om bladeren te vegen 

Zelfde antwoord als voor punt 6.2 

 

7.2) Vraag van mevrouw Hanak – Wijk Bec Moderne 

 

• Verzoek om frequenter vegen van de wijk, met name in de Moderne Wijk 

• Verzoek om reiniging, inclusief het verwijderen van blikjes op vensterbanken en in hagen 

• Verzoek om trottoirs schoon te maken met een hogedrukreiniger (kauwgom) 

• Verzoek om vuilnisbakken voor hondenpoep en peuken in plaats van papierbakken 

• Gebruik van blazers voor bladeren richting de straat en niet naar de huizen 

• Vraag aan grote winkels om niet-verplaatsbare winkelwagens om te voorkomen dat ze 

clandestiene stortplaatsen worden 

 

Punt 1: Dit gebeurt al. 

Punt 2: Als de hagen zich op een privéterrein bevinden, kan de gemeente er geen toegang toe krijgen. 

Punt 6: Elke gevonden winkelwagen wordt onmiddellijk verwijderd. 

 

 

8. Recypark / Containers : 

8.1) Vraag van de heer Dubois – Wijk Albert/Schweitzer 

• Neemt SAB deel aan het initiatief van mobiele recyclageparken (zie Anderlecht)? 

Ja, de gemeente Sint-Agatha-Berchem neemt hieraan deel. Deze campagnes vinden plaats in de lente 

en in de herfst. 

 

8.2) Vraag van de heer Er – Wijk Broek 

• Wanneer komt er een gemeentelijk containerpark in Sint-Agatha-Berchem? 

De containers worden twee keer per jaar ingezameld. 

Tijdens de laatste campagne voerden onze gemeentewerkers voor het eerst een eerste sortering uit 

om te zien welke artikelen gerecycled konden worden. 

Een containerpark is gepland voor 2025-2026, aan de kant van de Nestor Martinstraat. 

Er zijn onderhandelingen aan de gang voor de voltooiing in 2025-2026. 

Sint-Agatha-Berchem is ook partner in een recyclagecentrumproject met Jette, Koekelberg en 

Ganshoren. Dit project moet in 2025 klaar zijn, op een terrein in Jette in de buurt van het station 

Belgica. Het zou een sociaal en ecologisch project zijn. 

 



8.3) Vraag van mevrouw Hanak – Wijk Bec Moderne 

• Verzoek om een lokaal containerpark 

• Verzoek om de frequentie van containercampagnes te verhogen 

Deze dienst is gratis tot 3m³ per jaar per huishouden. 

Chemische producten kunnen ook elke donderdag tot 18.30 uur bij de gemeente worden ingeleverd 

(bij de ingang van de gemeentelijke parking). 

 

 

 

 

 

Volgende vergadering 

Thematische vergadering 2e deel netheid 

Donderdag 11 april 2024 om 18.15 uur 


